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Skolebestyrelsesmøde  

 

Dato: 4. juni 2024 

Tidspunkt: 18.30 
Mødeleder: Ditte 
Sted: Skoleleders kontor 
 
Afbud til mødet skal gives til Ditte. 

 

Faste medlemmer 
Ditte Damkier (formand) 
Jonas Daugaard Kyndesen(næstfor-
mand)  
Anette Frank (skoleleder)        
Thomas Maltha Grønborg(sekretær) 
Annet Rosendal Holdesen Vind                       
Katja Hansen 

Afbud 
Katja 
 
Fravæ-
rende: 
Bo Biller 
Kristen-
sen 

Faste medlemmer 
Morten Higham              
Thomas Høj Mortensen  
Jesper Wulff (medarbejderrep.)                       
Marianne Haugaard Christensen (medarbejderrep.) 
Freja Bærnthsen(elevrådsrep.)   
Clara Spohr (elevrådsrep.) 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvar-
lige, gæster og er det til orientering (O), drøftelse 
(D) eller beslutning (B) 

Tid 
Estimeret 
tid til punk-
tet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, angivelse af 
evt. ansvarlig og evt. deadline. 

0. Velkommen til nye besty-
relsesmedlemmer inkl. 
sandwiches/stjerneskud. 

30 Kort præsentationsrunde 
Claus Munch Andersen (fraværende) og Helle Mejer Thomsen 
tiltræder den 1. august. 
 
Annet Rosendal Holdesen Vind                       
og Bo Biller Kristensen fratræder med udgangen af skoleåret 

1. Godkendelse af dagsorden 
(B) 

2  

2. Information fra elevråd/for-
mand/medarbejdere 

 

10 Jonas informerer fra skolebestyrelsernes fællesmøde( rep fra alle 
skb. I Horsens).  
 
Styregruppen fra Byfesten havde arrangeret ungefest for elever 
fra Hovedgård skole i forbindelse med byfesten - vi afventer tilba-
gemelding fra arrangører. 
 
Der er et generelt fokus på skolernes pressede  økonomibåde fra 
skolebestyrelser samt organisationen Skole og forældre. 

3. Information fra skolele-
der(O) 

15 Vi har afholdt bevægelsesdag – en dag, der arrangeres af elever 
og lærere på 8. årgang. En god dag og vigtigt at elever er med til 
at arrangere. 
 
Pt. er 9. årgang i gang med eksamen og den 26. juni afholder de 
sidste skoledag med underholdning på skolen.  
I år har vi atter mange i Centerklasserne, der er afslutter med af-
gangseksamen og med rigtig gode resultater. 
 
 
Der er translokation for eleverne i Centerklasserne den 25. juni 
og den 27. juni for almen. Information om arrangementerne kom-
mer ud til forældre via Aula. 
 
Vi skal i gang med at renovere læringscenter/bibliotek, som er 
det sidste område, der ikke er blevet renoveret de seneste år. 
Planen laves medio juni. 
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Skolebestyrelsesmøde  

 

Vi har indgået en ny aftale med forvaltningen i forhold til skoleud-
vikling. Den kan ses på skolens hjemmeside. Vi har ikke ændret 
på målene, da de mål vi har fastsat, er langsigtede og derfor er 
det områder vi fortsat arbejder med: 

• Styrkelse af faglig- og social trivsel 

• Fravær 

• Parat til uddannelse 

• Data og elevernes læseforudsætninger 
 
Kommende skoleår:  
I Centerklasserne vil der være 12 klasser. I den første tid, vil der 
dog være sammenlæst uv for 0-1 klasse, da der  indtil videre kun 
er to elever i kommende 0. klasse. 
I almen er skolen tosporet hele vejen op, dog undtaget kom-
mende 8. årgang, hvor der er tre klasser på årgangen. 
 
Elevernes sidste dag inden sommerferien er fredag den 28. juni.  
Vi holder afslutning i skolegården med sang, som vi plejer. Arran-
gementet slutter kl 13.50 – alle elever skal retur til klasserne in-
den de sendes på sommerferie kl 14.10. 
 
Skoleskemaerne for næste skoleår kommer ud på Aula  i uge 26. 
 
Eleverne skal starte igen mandag den 12. august. 
 
Fællespasning SFO almen og Centerklasserne i uge 28-29-30 
foregår på Horsens Byskole.  
 
Det nye skoleår starter mandag den 12. august. Alle elever i 
Centerklasserne fra 0. -9 klasse og alle elever i almen fra 1. -9. 
klasse skal møde kl 8.10. 
Alle skolestarterne i Bh. Klasserne i almen skal møde kl 9.00 ved 
flagstangen i skolegården.  
 
 
 
Kommentarer til information fra skoleleder: 
Spørgsmål: Monitoreres der ift. hvor mange elever, der er på 
skolen?  
 
Ja vi holder øje, spørger forældre og bruger informationen internt 
i vores beslutningsprocesser. Der er hvert år elever, der skifter 
særligt efter 6. klasse eller i løbet af udskolingen (også på lands-
plan) for at prøve anden skole eller efterskole.  
Det der er interessant er at kigge på er, hvor stort elevpotentialet 
egentlig er i Hovedgård - altså hvor mange procent af distriktets 
elever vælger Hovedgård og sammenlignet med andre skoler. 
– AF kan præsentere det på et senere møde, hvis bestyrelsen 
ønsker det.  
Bestyrelsen synes at filmen om skolen på hjemmesiden er god, 
bestyrelsen synes at vi skal overveje at få lavet film til hjemmesi-
den af alle faglokaler, udearealer mm. Flere fra af bestyrelsen 
har været på andre skoler i Horsens og de synes bestemt at for-
ældre skal have mulighed fr at se hvor flot og velholdt vores 
skole er og hvor gode faciliteter, skole har.   
 
De trælse historier om skolen fylder nogle gange i byen. Det 
drøftes at det er ærgerligt at det ofte er de utilfredse, der gerne 
fortæller, men fortællingen er kun fra en side.  Skolen har rigtig 
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mange eksempler på positive historier, ift. elever der kommer til 
Hovedgård Skole udefra og fra forældre i byen. Hvordan får vi de 
gode fortællinger bredt ud – måske emne at drøfte senere. 
 

4. Økonomi (O) 

 
5 Økonomien ser fortsat ok ud set ud fra det planlagte budget. Vi 

holder øje med elevtallet, da budgettet reguleres ud fra det aktu-
elle antal af elever og antal af segregerede elever. 

5. Henvendelser til bestyrel-
sen (D) 
(skal være delt med besty-
relsen forud for mødet) 

 

5 Spm vedr. ladepladser på p. pladsen. 
Der er rettet henvendelse til bestyrelsen vedr. parkeringspladsen 
ved skolen i forhold til ladepladser. Alt om parkeringspladsen og 
vedligehold af denne sorterer under Horsens Kommune.  
Skolen har ikke viden om ladepladser mm og alle henvendelser 
vedr. p-pladsen skal derfor rettes til Horsens Kommune. 

6.  
Brug af skærm i skole 
(Se bilag) 

30 Skoleleder indleder med at informere om at ledelsen lavede en 
undersøgelse i april måned i forhold til brug af skærme i under-
visningstiden for alle klasser. 
Billedet viser tydeligt at brug af skærme stiger i forhold til klasse-
trin. I udskolingen bruges tæt på halvdelen af tiden med skærme. 
At bruge skærme er ikke = dårlig undervisning ligesom bøger 
ikke er = god undervisning. 
Det, der er vigtigt, er at vi har en undervisning, hvor der er varia-
tion og hvor alle elever har mulighed for at deltage. 
Der er elever, der får dårligere vilkår hvis ikke de har en pc ( 
f.eks elever med læse/skriveudfordringer). 
Der er undervisning, der ikke kalder på en pc og sanden uv, hvor 
den er vigtig. Eleverne skal lære at bruge en pc fornuftig og skal 
lære at navigere i hverdagen, hvor de ikke lader sig friste af at 
lave andre aktiviteter end det, de bliver bedt om.  
Det, der er vigtigt, er at vi får pædagogiske drøftelser i forhold til 
hvornår det giver mening at anvende en pc og hvor gør det ikke. 
Som skole er vi udfordret af at det kan være svært for en under-
viser at se om eleverne følger med eller laver andre aktiviteter.  
Her må vi tale med eleverne om, hvad der er tilladt og hvad, der 
ikke er.  
 
Det giver ikke mening at lukke hjemmesider ned, da der altid op-
står nye og at det også kan begrænse eleverne i deres tilgang til 
ny information.  
 
Drøftelse i bestyrelsen: 
 
Undervisningsmæssigt kan det give god mening at bruge compu-
tere i undervisningen. Tillid er godt, men nogle gange er kontrol 
nødvendigt. Vi bør have et stærkt og nært samarbejde mellem 
skole og forældre. Skærme giver ikke problemer i indskolingen 
og langt op på mellemtrinnet. Det er først i udskolingen de giver 
større udfordringer, hvor nogle elever ikke altid mener at perso-
nalet skal bestemme, hvad der laves på pc’en. Det kunne måske 
være en idé, at føre computerskærme ind i skolens mobilpolitik, 
men samtidig er det tydeligt i ordensreglerne at eleverne skal 
følge de anvisninger de får, så de må ligge i ordensreglerne.  
 
Nøglen er varieret undervisning. Meget materiale er online, og 
det gælder for skolen om at få varieret undervisningen, så vi 
også får eleverne op af stolene og væk fra skærmene, når det er 
hensigtsmæssigt.  
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7.  
Skolens ordensregler gen-
nemgås og justeres. 
Som forberedelse bedes 
alle have læst ordensreg-
lerne, der findes på hjem-
mesiden. 

15  
Ordensreglerne er gjort lidt skarpere og mere præcist anvisende. 
Skolen vil gøre dem mere synlige og præsentere eleverne for 
dem flere gange I skoleforløbet. Forslag om at ordensreglerne 
præsenteres for forældrene på de indledende møder.  
Ordensregler bør ligeledes være synlige særlige steder på skole 
som f.eks. ophæng i Aula.  
 
Ordensreglerne blev vedtaget og oploades på hjemmesiden. 

8.  
Planlægning af møder med 
forældrerådene –  
 
Tidspunkt fastsættes –  
temaer aftales i det nye år. 

 

10  
Møderne placeres mellem uge 43-48. Udformning og planlæg-
ning af møder ift. deltagelse og temaer aftales det første besty-
relsesmøde. Her aftales også de præcise datoer. 
På møderne deltager to skb medlemmer samt to fra ledelsen. 
Skb inviterer repræsentanter fra forældrerådene. 

9 Resultater af den samlede 
elevtrivsel  

15 På mødet I april drøftede vi elevtrivsel samt hvorledes der hand-
les på resultaterne fra målingen. 
Her blev det også nævnt at der var et generelt fald i Horsens , 
men at de samlede tal ikke var tilgængelige. 
Tallene er nu synlige for skoler og den generelle trivsel for Hor-
sens Kommune er på 3.5 og 3.6 på landsplan. Hovedgård skole 
ligger på 3,5. 
Hovedgård skole har et lille fald fra 3.6 til 3.5 sammenlignet med 
sidste år.  
Selv om det er et lille fald, er det bestemt noget der arbejdes 
med og skal arbejdes med næste skoleår. 
 
Vi skal have eleverne mere med i forhold til at arbejde med triv-
sel og skal have talt ind i udtrykket medværtsskab. Personalet er 
ikke alene ansvarlige for trivslen, her har eleverne også et med-
ansvar og det skal der være et større fokus på næste skoleår. 
 
Temaugen for næste skoleår er trivsel og fællesskab. Desuden 
bearbejder lærerne de enkelte klassers resultater med en yderli-
gere undersøgelse af mere klassespecifikke problemstillinger.  
 
Undersøgelserne er ret svære at arbejde med, da bl. a. svarmu-
lighederne lader meget tilbage at ønske. 
 

9. Punkter til næste møde 
OG 
Møder for næste skoleår 

 

10 Første møde i det nye skoleår: 
- Tema til møder med forældrerådene samt datoer 

Hvem deltager med Jonas til Skolebestyrelserne fælles-
møde – vi skal have valgt en mere fra bestyrelsen 

- Forretningsorden, gennemgås og justeres 
- Årshjul for møderne 
- Rundvisning af skolens udeområder 
 
Særligt : Onlinemøde mellem forældrevalgte og AF torsdag i uge 
33 (½ times varighed) – her aftales hvad skolebestyrelserne sige 
på det første forældremøde 
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10. Eventuelt (O) 

 
5 Datoer for møderne næste år er:  

online møde i uge 33 – 15. august kl 19.00 -  for at planlægge 
indhold til forældremøderne. AF opretter mødet og sender link i 
AULA. Ditte laver oplæg til mødet. 
Fysiske møder:  10. september – 29. oktober – 26. november - 
21. januar – 11. marts – 8. april  -17. juni. Alle møder fra 18.30- 
21.00. 
 
AF opretter kommunikationstråd  i Aula til skolebestyrelsen.  

 

Referat godkendes på mødet via opsamling efter hvert punkt. 

 

 


